

بمشاركة دائرة الموانى البحرية والجمارك **ولي عهد الشارقة يفتتح** معرض التوظيف الو<mark>طني</mark>

الشيخ خالد بن عبدالله بن سلطان القاسمي يفتتح معرض (اكتشف كيرلا)

0

جمارك الشارقة تشارك في معرضي يومكس وسيمتكس 2020

كلمة العدد

ولمـا كان السـفر الدولـي لا يتـم إلا عبـر المنافـذ الحدوديـة البريـة والجوية والبحرية، فـكان لا بـد للعاملين علـى خـط الدفـاع الأول فـي تلك المنافـذ مـن رجـال الأمـن والشـرطة والجمـارك القيـام بمهامهـم اليومية فـي ظروف استثنائية، وقاموا بعـد توكلهم علـى الله وتسـلحهم بأسباب الوقاية والمعرفـة المتوفـرة عـن الوباء فـي القيام بأعمالهـم اليومية علـى أكمـل وجـه وهو مـا يجـري لفايـة اليـوم، والأمـر نفسـه ينطبـق علـى جميـع العاملين فـي الموانـئ التـي تصلهـا سـفن الشـحن القادمـة مـن مختلـف بقـاع العالـم.

طوب لمفتشينا وموظفينا فـي الموانـع والجمـارك الذيـن يلبـون واجباتهـم علـى أحسـن وجـه فـي ظـل تلـك الظـروف الاسـتثنائية والحفـاظ علـى تدفـق التجـارة بشـكل مسـتمر...





دولة الإمارات العربية المتحدة حكومة الشارقة دائـرة الموانـئ البـحريـة والجـمـارك

نشرة تصدر عن دائرة المونئ والجمارك في الشارقة – السنة الخامسة والعشرين – العدد 98 يناير - مارس 2020 تعنب بأخبار موانئ وجمارك الشارقة

tion the second se

بمشاركة دائرة الموانئ البحرية والجمارك ولى عهد الشارقة يفتتح معرض التوظيف الوطني

6

الشيخ خالد بن عبدالله بن سلطان القاسمي يفتتح معرض ((اكتشف كيرلا))



أخبار الدائرة

جمارك الشارقة تشارك في معرضي يومكس وسيمتكس 2020

جمارك خورفكان تشارك في دورة الدبلوم المهنى فى التفتيش الجمركى

تكريم لشرطة الشارقة ولمفتش جمارك

رئيس التحرير والمشرف العام

خالد بن عبد الله بن سلطان القاسمهي

مدير التحرير عادل مصطفهء

المحررون

د.مانیا سوید صفاء سلطان

رعد عبد الستار

الترجمة رعد عبد الستار

للمراسلة هاتف: 5026340 - 06 5026340 06 5026359 البراق: 5281997 - 06 5281997 06 ص.ب: 70 الشارقة– جمارك الشارقة الإمارات العربية المتحدة

e-mail: jumruki@sharjahcustoms.gov.ae websaite: www.sharjahcustoms.gov.ae

الإخراج الفنم*ي* ڤـاليـا أبـو الفـضـل

e-mail: valiaart99@gmail.com () () Valia Abou Alfadel



أخبار الدائرة

بمشاركة دائرة الموانئ البحرية والجمارك ولي عهد الشارقة يفتتح معرض التوظيف الوطني

تحت رعاية صاحب السمو الشيخ سلطان بن محمد القاسمي، عضو المجلس الأعلم حاكم الشارقة، أفتتح سمو الشيخ سلطان بن محمد بن سلطان القاسمي، ولي العهد ونائب حاكم الشارقة ورئيس المجلس التنفيذي لإمارة الشارقة الدورة الثانية والعشرين لمعرض التوظيف الوطني بمركز أكسبو الشارقة والذي ينظمه المركز بالتعاون مع معهد الإمارات للدراسات المالية والمصرفية وبدعم من غرفة تجارة وصناعة الشارقة ومشاركة دائرة الموارد البشرية.

وشاركت دائرة الموانئ البحرية والجمارك في المعرض الذي جرى خلال الفترة من 9 - 11 فبراير 2020 ضمن منصة حكومة الشارقة ومن خلال شراكتها الاستراتيجية مع دائرة الموارد البشرية.

وبعد قص شريط الافتتاح الرسمي، تجول سمو ولي عهد الشارقة في أرجاء المعرض، مطلعاً على جهود الجهات والمؤسسات المشاركة في توفير فرص العمل، وبرامج التدريب التي تقدمها للمواطنين من الخريجين والخريجات، إضافة إلى فرص متنوعة لتعزيز مهاراتهم الوظيفية.

سوعت سعرير مهرابهمر الوطيعين. تعـرف سـموه إلى أبـرز خطـط التوطـين الـتي تواكـب التنميـة الشـاملة الـتي تشـهدها الدولـة عـلى وجـه العمـوم، وإمـارة الشـارقة عـلى وجـه الخصـوص، والـتي تدعمهـا جهـود الكـوادر الوظيفيـة المنتجـة.

وتركـزت الـدورة الـ 22 للمعـرض عـلى ثلاثـة محـاور رئيسية هـي: تمكـين الكـوادر الوطنية، والتدريـب، والتطويـر المهـني، وتسـتمر فعالياتهـا عـلى مـدار 3 أيـام بمشـاركة 50 مؤسسـة حكوميـة وخاصـة.

وكان سعادة محمـد مـير عبدالرحمـن مديـر دائـرة المـوان البحريـة والجمـارك جنـاح الدائرةقـد شـارك في حفـل افتتـاح المعـرض وزار جنـاح الدائـرة المشـارك في المعـرض. وقـد مثـل الدائـرة في جناحهـاكل مـن السـيد راشـد خميـس حمـد راشـد السـويدي ، مديـر إدارة المـوارد البشريـة في جمـارك الشـارقة إدارة المـوارد البشريـة في جمـارك الشـارقة رالسيدة بـشرى محمـد عبدالرحمـن الحمـر والسيدة فوزية بـلال الحـر والسيد هزيم بن هـده والسيد محمـد مظفـر الزرعـوني والسيد جاسـم محمـد إبراهيـم والسـيد عـلي غانـم المزورعـي والسـيد عـلي حمـد رقيـط في جنـاح الدائـرة.





الشيخ خالد بن عبدالله بن سلطان القاسمي يفتتح معرض ((اكتشف كيرلا))

تحت رعاية سمو الشيخ سلطان بن محمد بن سلطان القاسمي ولي عهد ونائب حاكم الشارقة، افتتح الشيخ خالد بن عبدالله بن سلطان القاسمي، رئيس دائرة الموانئ البحرية والجمارك رئيس المناطق الحرة في الشارقة، فعاليات الدورة الثالثة من المعرض الهندي التجاري الثقافي «اكتشف كيرلا».

وعقب افتتاحه المعرض تجول خالد بن عبد الله القاسـمي وتجـول في المعـرض واسـتمع إلى شرح عــن مزايــا المعــرض والأجنحــة المشــاركة فيه والتى تعرض فرص الاستثمار الصناعي والزراعـي والسـياحى في كـيرلا والـتى توفرهـا حكومــة كــيرلا كجــزء مــن مســعاها في تعزيــز العلاقات مع دولة الإمارات العربية المتحدة. وكان المعـرض الـذى نظمتـه غرفـة تجـارة وصناعة الشارقة بالتعاون مع جريدة «جلف مادهيامام»بمشاركة أكثر من 250 علامة تجاريــة، و4000 رجــل أعمالواســتمرت فعاليتــه مـن 30 ينايـر إلى الأول مـن فبرايـر 2020 في مركـز إكسـبو الشـارقة قـد شـهد إطـلاق جوائـز التميز للسيدات، إلى جانب تنظيم مهرجان للمأكولات الخاصة بولاية كيرلا ومسابقات في الطهــى.

وأكد الشيخ خالـد بـن عبـد الله القاسـمي، أن تنظيم معـرض «اكتشـف كـيرلا» للعـام الثالـث عـلى التـوالي، يعكـس العلاقـات التاريخيـة والتعـاون المتبـادل بـين إمـارة الشـارقة وجـه الخصـوص، كمـا يـأتي في إطـار الجهـود المشتركة لتعزيـز التعـاون الاقتصادي المزدهـر بـين البلديـن الصديقـين، مثنيـاً عـلى جهـود غرفـة الشـارقة ومركـز إكسـبو الشـارقة عـلى نوفـير كافة أشـكال الدعـم لهـذا الحـدث الـذي يشكل فرصة قيمة لاستعراض عوامل الجـذب الاسـتثمارية الـتي تمتلكهـا إمـارة الشـارقة في مختلف القطاعـات، لاسـيما السياحة والترفيه، والثقافـة، والرعايـة الصحيـة، والخدمـات اللوجسـتية وغيرهـا.

حـضر افتتـاح المعـرض- الـذي يعـد أكـبر مهرجـان هنـدي عـلى مسـتوى الـشرق الأوسـط-عـدد مـن الدبلوماسـيين ورجـال الأعمـال وكبـار الشـخصيات والاقتصاديـين في الإمـارات والهنـد.



أخبار الدائرة

جمارك الشارقة تشارك فب معرضب يومكس وسيمتكس 2020

شاركت دائرة الموانئ البحرية والجمارك في معرض الأنظمة غير المأهولة (يومكس 2020) والمحاكاة والتدريب (سيمتكس 2020)، وجاءت المشاركة ضمن منصة الهيئة الاتحادية للجمارك لعرض أخر المبتكرات والمبادرات في النظم الجمركية الحديثة.

وزار السيد يعقوب غابش مدير مركز جمارك الحمرية والسيد خالد بن سمنوه، مدير مركز جمارك الحاويات والسيد محمد إبراهيم الرئيسي، مدير مركز جمارك خطم ملاحة جناح الهيئة الاتحادية المشاركة في المعرض وقد مثل جمارك الشارقة في المعرض كل من المفتشين راشد خلفان الشامسي وحميد حسن المرزوقيوراشد عبدالرحمن النابودة وعبدالله عيسى الشامسي.

وكان سمو الشيخ منصور بن زايـد آل نهيـان نائـب رئيـس مجلـس الـوزراء وزيـر شـؤون الرئاسـة قـد افتتـح النسـخة الرابعـة مـن معـرضي الأنظمـة غـير المأهولـة «يومكـس 2020» والمحـاكاة والتدريـب «سـيمتكس 2020» واللـذان انعقـدا خـلال الفـترة 23 25-فبرايـر في مركـز أبوظـبي الوطـني للمعـارض.





لشارقه

أخبار الدائرة

جمارك خورفكان تشارك في دورة الدبلوم المهني في التفتيش الجمركي

في إطار التعاون المستمريين دائرة الموانب البحرية والجمارك ودائرة الموارد البشرية وجامعة الشارقة، نظمت جامعة الشارقة في المنطقة الشرقية دبلوماً مهنياً لتأهيل وتدريب كوادر وطنية وإكسابالمهارات في 13 من الاختصاصات الإدارية والمهنية كان من بينها الدبلوم المهني في التفتيش الجمركي الذي يهدف إلى رفع كفاءة وقدرات المفتشين في عدد من المهارات التخصصية الأساسية ذات الصلة بالعمل الجمركي، حيث شارك في البرنامج أكثر من عشرين مفتشاً من جمارك مركز جمارك خورفكان.

وحضر حف ل التخريج سعادة الدكتور طارق سلطان بن خادم، رئيس دائرة الموارد البشرية في الشارقة وسعادة الدكتور حميد مجول النعيمي مدير جامعة الشارقة وسعادة الدكتور راضي الزبيدي مدير مركز التعليم المستمر والتطوير المهني بالجامعة، فيما حضر الحف عن دائرة الموانئ البحرية والجمارك السيد عبدالله محمود الحمادي مدير مركز جمارك خور فكان والسيد عدنان الكسار رئيس قسم التفتيش في المركز.







تكريم لشرطة الشارقة ولمفتش جمارك

استقبل السيد خالد سالم بن سمنوه مدير مركز جمارك الحاويات، المقدم الدكتور أحمد عادل المعموري والرائد/ علي عيست الشامسي ومساعد أول / وفاء حميد سالم وشرطي أول / أحمد بو زيد من شرطة الشارقة – وحدة الـ k9، حيث تم تكريمهم بشهادات تقدير.

جاء التكريم للتعاون الاستراتيجي الوطيد وللدور الحيوي الذي تقوم به شرطة الشارقة عموما ووحدة الـ K9 خصوصاً في التفتيش الجمري الأمني الـذي تضطلع بـه الوحدة في المركز، وشكر مدير المركز جهودهم المثمرة والبناء في تعزيز التفتيش الجمري وقد حض حفل التكريم عدد من مفتشي مركز جمارك الحاويات.

وفي سياق السعى الدائم نحو التميز والتطور والنهـوض بواقـع الأداء الوظيفي، قـام السـيد خالـد سـالم بـن سـمنوه، مديـر مركـز جمـارك الحاويـات بتكريـم مفتشـا جمركيـا في المركـز. وقـدم مديـر المركـز شـهادة تقديـر إلى ضابـط جمـارك عبـدالله عـلي آل عـلي تقديـرا لجهـوده البنـاءة في العمـل.

وقـال: إن المسـؤولية الملقـاة عـلى عاتـق الموظفـين في الجمـارك، والمفتشـين الجمركيـون لمسـؤولية كبـيرة تتطلـب الارتقـاء إلى المسـتوى المتوقـع في الأداء الوظيفـي وتطويـره، ونحـن اليـوم إذ نكـرم هذاالمفتـش نفخـر بـه أيضـا لالتزامـه في العمـل وتنفيـذه الواجبـات عـلى أحسـن مـا يمكـن بالإضافـة إلى مشـاركتهالمتميزة في المناسـبات الوطنيـة.







أخبار الدائرة

الدائرة تشارك فب معرض التدريب

أفتتح سعادة الشيخ سعيد بن صقر القاسمي نائب رئيس مكتب سمو الحاكم في خورفكان معرض التدريب والتوظيف الأول بفرع جامعة الشارقة بمدينة خورفكان، بمشاركة 22 مؤسسة وطنية، بهدف استقطاب الطلبة للفرص التدريبية والوظيفية المتاحة.

وفي إطار حرصها في المشاركة في الفعاليات والوطنية شاركت دائرة الموانئ البحرية والجمارك بالمعرض. وكان الشيخ سعيد بن صقر القاسمي قد تفقد الاجنحة المشاركة في المعرض ومن بينها جناح الدائرة المشارك، كما شهد حفل الافتتاح تكريم الجهات المشاركة حيث قدم سعادته درعا إلى الدائرة لمساهمتها الفعالة في المعرض أستلمه السيد عبدالله محمود الحمادي مدير مركز جمارك خورفكان.

وشارك مركز جمارك خورفكان في المعرض عن الدائرة ممثلا في كل من السيد عدنان الكسار رئيس قسم التفتيش والسيد محمد إسماعيل رئيس شؤون الموظفين والمفتش صالح درويش.





äÿlůl

أخبار الدائرة

أســتضاف مركــز جمــارك الحاويــات عــلى مــدى اسبوعين مجموعة من طلاب وطالبات مدرسة الرسالة العلمية الدولية في الشارقة حيث استقبل المركز خلال الفترة من 2 -6 فبرايــر مجموعــة مــن طــلاب مدرســة الرسـالة العلمية الدولية في الشارقة وكذلك مجموعة مـن الطالبـات خـلال الفـترة 9-13 فبرايـر. وكان الطلاب قد أطلعوا خلال فترة التدريب على طبيعـة العمـل الجمـركي في كافـة أقسـام المركـز بمـا فيـه قسـمر التفتيـش حيـث شـاهدوا عرضـاً حيـا لوحـدة الـكلاب البوليسـة في الكشـف عـن المـواد المحظـورة. وكان السـيد خالـد سـالمر بن سمنوه، مدير مركز جمارك الحاويات قـد حضر حفل توزيع شهادات التدريب في مجال الخدمات الاجتماعية والتطوعية حيث أشاد بجهودهـ م في تحصيـل العلـم متمنيـا لهـم كل النجـاح والتوفيـق.

جمارك الشارقة تستضيف مجموعة من الطلاب

خلال الفترة من 2- 6 فبراير مجموعة من طلاب مدرسة الرسالة العلمية الدولية فب الشارقة وكذلك مجموعة من الطالبات خلال الفترة 9-13 فبراير, أطلعوا خلال فترة التدريب على طبيعة العمل الجمركي في كافة أقسام المركز بما فيه قسم التفتيش في مركز جمارك الحاويات .









دورات تدريبية

دورات تدريبية لجمارك الشارقة

شهدت الفترة الماضية تنظيم دورات تدريبية التب تهدف إلى تعزيز أداء الموظفين فب الدائرة بما ينعكس ايجابيا على تقديم أفضل الخدمات إلى عملاء الجمارك، وكان من بينها:

دورة التدابير الجمركية لتطبيق أحكام المنع والتقييد في جمارك الإمارات

في إطار تعزيـز الخـبرات لمفتـشي جمـارك الشـارقة، نظمـت دائـرة المـوانئ البحريـة والجمـارك دورة التدابـير الجمركيـة لتطبيـق أحـكام المنـع والتقييـد في جمـارك الإمـارات. شارك في الـدورة التي اختتمت في 2020/01/31م عـشرون مفتشـاً جمركيـا مـن ثمانيـة مراكـز عـشرون مفتشـاً جمركيـا مـن ثمانيـة مراكـز مركيـة في الإمـارة الشـارقة، وكانـت الـدورة المذكـورة قـد عقـدت في مركـز جمارك الحاويات واسـتمرت لثلاثـة أيـام. وحـضر حفـل توزيـع الشـهادات السـيد منصـور عبدالرحمـن المـري مسـاعد مديـر مركـز جمـارك الحاويـات.

دورة التحقيق الجمركي ومحافر الضبط

شارك أكثر من عشرين مفتشاً من ثمانية مراكز جمركية في إمارة الشارقة في دورة التحقيق الجمري ومحاضر الضبط التي اختتمت في 2020/213 على قاعة اجتماعات مركز جمارك الحاويات. وكانت الدورة التي استمرت لثلاثة أيام قد جاءت في سياق تعزيز المهارات وأساليب تطوير أداء المفتشين وتنمية قدراتهم في مجال إجراءات التحقيق الجمري وتنظيم محاض الضبط.

حـضر حفـل توزيـع شـهادات المشـاركين في الـدورة التدريبيـة السـيد حـارب عيـسى حـارب بـن عسـكور، رئيـس قسـم التفتيـش في مركـز جمـارك الحاويـات.





United Arab Emirates Government of Sharjah Department of Seaports & Customs



دولة الإمارات العربية المتحدة حكومة الشارقة دائـرة الموانئ البحريـة والجمـارك

A newsletters Issued by Department of Seaports & Customs 25th Year/ Issue 98 January /March 2020

Dedicated to News of Sharjah Seaports & Customs

Chairman Khaled Bin Abdullah Bin Sultan Al Qasimi

> Editor Adel Moustafa Hussien

Editorial team Safaa Sultan Mania Swed Raad A. Abdullah

> Translation Raad A. Abdullah

Correspondence Sharjah Customs U.A.E P.O.Box. 70 Tel : 06 5026359 06 5026340 Fax : 06 5281747 06 5281997

e-mail: jumruki@sharjahcustoms.gov.ae websaite: www.sharjahcustoms.gov.ae

> Art production Valia Abou Alfadel



With the Participation of Department of Seaports & Customs Crown Prince Inaugurates the National Career Exhibition

DSPC News

8 10

Sharjah Customs Participates in Umex & Simtex 2020

Khrofakkan Customs Centre Participates in a Vocational Diploma

Honouring Sharjah Police Officers & a Customs Officer

Sheikh Khaled bin Abdullah Bin Sultan Al Qasimi Inaugurated the Thirds Session of «Come on Kerala Exhibition»





At the end of the last year, China brought the news of a novel virus of corona which soon spread all over the world. The new various had led to magnificent economic changes and other changes that had its impact on the style of mankind living and it was very clear that travel is one of the essential reasons for the spread of the virus.

Since border air, sea and land terminals are strongly involved in international travel activities, therefore, security, police and customs personnel who are working on the front defensive line have to resume their daily tasks in extraordinary circumstances.

Armed with faith and the available knowledge about the epidemic, and supplied with protective equipment they are carrying their daily routine thoroughly.

This is also practiced by all those who are working in seaports which are called by cargo ships arriving from all corners of the world.

Blessed are our customs officers and our port staffs who carry on their duties in this tough time.

DSPC News



The Department of Seaports & Customs (DSPC) participated in the fair within the platform of Sharjah Government Departments. DSPC>s participation came within the course of its strategic partnership with Directorate of Sharjah Human Resources (DHR). With more than 50 public and private institutions, The Career Fair was organised by the Expo Centre Sharjah in cooperation with the Emirates Institute for Banking and Financial Studies (EIBFS) and (DHR) and with the support of the

Sharjah Chamber of Commerce

and Industry, SCCI.

With the Participation of Department of Seaports & Customs

Crown Prince Inaugurates the National Career Exhibition

Under the patronage of His Highness Sheikh Dr Sultan Bin Mohammed Al Qasimi, Supreme Council Member and Ruler of Sharjah, Sheikh Sultan Bin Mohammed Bin Sultan Al Qasimi, Crown Prince and Deputy Ruler of Sharjah, inaugurated the 22nd edition of the National Career Exhibition 2020 which was held at the Expo Centre Sharjah during the period 11-9 February 2020. Following the inauguration, Sharjah Crown Prince, accompanied by the Deputy Ruler of Sharjah and the attendees, toured the exhibition pavilions, where they were briefed on the job opportunities and training programmes offered to Emirati citizens and graduates and the various opportunities the participating institutions provide for enhancing the job skills of Emirati job seekers, in addition to the most prominent achievements of banks, insurance companies, finance and exchange in the Emiratization field.

The Exhibition focused on three main themes; "empowering promising national cadres, training and professional development".

His Excellency Mohammed Meer Abdul Rahman, Director of the Department of Seaports & Customs has participated in the opening ceremony and visited the pavilion of the Department. The Department was represented by Rashid Khamis Hamad Al Suwaidi, Director of HR Administration(Sharjah Customs), and staff of Sharjah Customs HR Administration; Bushra Mohammed AbdulRaman Al Hammer, Ali Hamad Raqit, Ali Ghanim Al Mazroui and Jasim Mohammed Ibrahim, and Customs Officers; Fawziyah Bilal Al Harr, Hazeem bin Hadah and Mohammed Modhafar Al Zarouni.





Sheikh Khaled bin Abdullah Bin Sultan Al Qasimi Inaugurated

the Thirds Session of «Come on Kerala Exhibition» Under the patronage of His Highness Sheikh Sultan bin Mohammed bin Sultan Al Qasimi, Crown Prince and Deputy Ruler of Sharjah, the 3rd Kerala trade and culture festival «Come on Kerala 2020» was inaugurated on January 2020 30 at the Expo Centre Sharjah by Sheikh Khaled Bin Abdullah Bin Sultan Al Qasimi, Chairman of the Department of Seaports and Customs and Chairman of Sharjah Free Zones.

With the participation of more than 250 brands and 4,000 businessmen, the three-day event witnessed the launch of Women Excellence Awards, Kerala cuisine festival, and cookery contests.

Following the inauguration, Sheikh Khaled toured the exhibition pavilions, where he was briefed on the exhibition which featured a lot of platforms reflecting the agricultural, industrial and tourism investment opportunities provided by the government of Kerala as part of its endeavors to enhance cooperation with the Emirate of Sharjah.

«Come on Kerala 2020» also saw the participation of major public and private institutions, as well as the accompanying cultural activities, which showcased a variety of programmes to exchange ideas and cultures between visitors and exhibitors.

Sheikh Khaled said, «Organising the show for the third consecutive year reflects historical relations and mutual cooperation between the Emirate of Sharjah, India in general, and the state of Kerala in particular. It also comes as part of joint efforts to enhance the prosperous economic cooperation between the two friendly countries.»



DSPC News



The participation came within the platform of the Federal Customs Authority to showcase the latest innovations & initiatives in modern customs systems.

Sharjah Customs Participates in Umex & Simtex 2020

The Department of Seaports & Customs participated in the fourth edition of the Unmanned Systems Exhibition, UMEX 2020, and Simulation and Training Exhibition, SimTEX. Mr. Yaqoub Ghabish, Director of Hamriyah Customs Centre, Mr. Khalid bin Samnoah, Director of Container Customs Centre and Mr. Mohammed Al Raeesi, Director of Khatm Al Melaha Customs Centre visited FCA>s Platform in the exhibition.

Sharjah Customs was represented by Customs Inspectors: Rashid Khalfan Al Shamsi, Humaid Hassan Al Marzok, Rashid AbdulRahman Al Naboda and Abdulla Essa Al Shamsi.

His Highness Sheikh Mansour bin Zayed Al Nahyan, Deputy Prime Minister and Minister of Presidential Affairs, opened the 4th edition of the Unmanned Systems Exhibition, UMEX, and Simulation and Training Exhibition, SimTEX, at the Abu Dhabi National Exhibition Centre on February 23 which lasted for three days.





The programme was aiming at improving qualification, training and skills for national staffs in 13 administrative and vocational professions.

The programme also included customs inspection diploma which was aiming at leveraging the performance and capacity of customs inspector.

Khrofakkan Customs Centre Participates in a Vocational Diploma Programme

In the course of continuous collaboration between Department of Seaports & Customs (DSPC), Directorate of Human Resources and University of Sharjah, a graduation ceremony was held for graduates of the vocational diplomas on More than 20 customs inspector from Khorfakkan Customs Centre participated in the programme.

At the graduation ceremony, His Excellency Dr. Tariq Sultan Bin Khadem, Head of the Directorate of Human Resources- Sharjah, His Excellency Prof. Hamid Majoul Al Naimiy, Director of University of Sharjah (UoS) and Dr. Radhi Al Zubaidi, Director of the Center for Continuing Education and Professional Development (UoS), honored the graduates. A number of managers and officials in the Eastern Region attended the ceremony.

Abdullah Mahoud Al Hamadi, Director of Khorfakkan Customs Centre and Adnan Al Kassar, Head of Inspection section in the Centre attended the event.





DSPC News

Honouring Sharjah Police Officers & a Customs Officer

Mr. Khalid Salem bin samnoah, Director of Container Customs Centre, received Lieutenant Colonel Dr. Ahmed Adel Al Mamory, Major Ali Essa Al Shamsi and Sergant Major, Wafaa Hamid Salem and first- Policeman Ahmed bu Zaid from K9 Unit – Sharjah Police. They were awarded with appreciation certificates. The honouring came for the strong strategic collaboration with Sharjah Police in general and K9- Unit in particular and their rule in security customs-related inspections at the centre.

The Director of the Customs Centre thanked the honored group for their productive and constructive efforts in supporting customs inspection.

On the same day and within the course of recognition and addressing functional performance of the staff, Mr. Khalid bin Samnoah has honoured a customs officer in the centre.

The director presented a certificate of appreciation to customs officer Abdullah Ali Al Ali for his distinguished efforts in improving the performance of the work. He also praised Officer Ali for his performance and his recognized

participation in the national events.







The fair was held with the participation of 22 national establishments aiming at attraction of students for vocational and employment opportunities.

DSPC participates in Training & Employment Exhibition

HE Sheikh Saeed bin Saqr Al Qasimi, Deputy Chief of Sharjah Ruler's Office in Khorfakkan, inaugurated the first Training and Employment Exhibition which was held at the University of Sharjah- Khorffakan Branch. The Department of Seaports & Customs(DSPC) in its course to take part in the national event has participated in the exhibition.

HE Sheikh Saeed AI Qasimi has toured the exhibition and visited department's stand. He also witnessed the ceremony of recognition of the participating entities. HE presented a plaque to the department in recognition of the DSPC active participation in the exhibition, which was received by Mr. Abdullah Mahmoud AI Hammadi, Director of Khorfakkan Customs Centre.

Representing the department, Khorfakkan Customs Centre participated in the fair by Mr. Adnan Al Kassar, Head of Inspection Section at the centre and Mr. Mohammed Ismael head of personnel section and Inspector Saleh Darwish.





Sharjah Customs Hosts School Students

Within two weeks, the Container Customs Center, hosted a group of students from Al Resalah International School of Science. During the period 6-2 February the center hosted a group of male students of the school and hosted female students during the period 13-9 February, The Students have been acquainted with the nature of customs works in all department of the centre and witnessed a live show of police dogs (K9 Unit) performed to find out contrabands. Mr. Khalid Salem bin Samnoah, Director of Container Customs Centre attended the certificate giving ceremony for training the students in field of social and voluntary services and praised the efforts of the students in education wishing them good luck and success.





18



Two Training Courses for Sharjah Customs

In order to improve skills and performance of Customs Staff which might reflect positively on service provided to the customers, two training courses were conducted:

Customs measures to implement provisions of restriction and prohibition in the UAE Customs

In order to strengthen the expertise of Sharjah Customs Inspectors, the Department of Seaports & Customs organized a training course on Customs measures to implement provisions of restriction and prohibition in the UAE Customs.

Twenty customs inspectors from eight customs centre in the emirate of Sharjah have participated in the training course. The training course, which was conducted at Container Customs Centre, lasted for three days.

Mr. Mansour Abdul Rahman Al Maree , Assistant -Director of Container Customs Centre attended the certificate giving ceremony.



Customs Investigations and Seizure Reports

More than twenty inspectors from eight customs centers in the emirate of Sharjah have participated in customs investigations & seizure report training course.

The course, which lasted for three days, was concluded on February 13 2020 at the Container Customs Centre. It was aiming at enhancing skills and improving the capacities of customs inspectors in the field of conducting customs investigations and preparing seizure reports.

Mr. Essa Harib bin Askoor, Head of inspection section at the center attended the certificate giving ceremony.







Crown Prince Inaugurates the National Career Exhibition

Sheikh Khaled bin Abdullah Bin Sultan Al Qasimi Inaugurated the Thirds Session of «Come on Kerala Exhibition»

Sharjah Customs Participates in Umex & Simtex 2020